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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 26 juni 1962
*'s Middags te 4 uur aangevangen, Kabinet van de Minister-President.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Klompé,
Korthals, Luns, Toxopeus, Veldkamp, Visser en Zijlstra (afwezig zijn de Ministers Cals, Marijnen
en De Pous).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot, Calmeyer, Van Houten en De
Jong.

Secretaris: J. Middelburg.

1. Nieuw-Guinea
Minister Luns deelt mede, dat een telegram aan Ambassadeur Schürmann is gezonden met het
verzoek onverwijld Secretaris-Generaal U Thant kennis te geven van het neerlaten door
Indonesië van circa 100 man parachutisten met uitrustingsstukken, van welke actie de
Nederlandse Regering met verontwaardiging heeft kennis genomen. Schürmann heeft aan U
Thant gezegd, dat zijn Regering hem had opgedragen opnieuw aan U Thant te vragen om
waarnemers te zenden. U Thant heeft gezegd te hebben gehoord, dat de Amerikaanse
Ambassadeur in Djakarta Jones met Subandrio zou hebben gesproken. Laatstgenoemde had
betoogd, dat deze uitwerping van parachutisten geen grootscheepse agressie is. President Sukarno
zou geheel bevredigd zijn door de jongste Nederlandse verklaringen; voorts was Malik naar
Djakarta onderweg voor instructies inzake hervatting van de besprekingen in Washington. Gezien
dat goede nieuws achtte U Thant het niet juist om waarnemers naar Nieuw-Guinea te zenden.
Spreker sluit niet uit, dat Indonesië rustig doorgaat met zijn militaire acties en hij acht het niet
onmogelijk, dat er dan enige reacties van Amerika en de Verenigde Naties komen. Hij houdt er
verder rekening mee, dat Malik naar New-York gaat en dat volgende week de besprekingen daar
worden hervat.

De Minister-President acht het een groot Nederlands belang, dat deze besprekingen
worden hervat; anders zal Nederland zich tot de Veiligheidsraad moeten wenden, waarbij elk
voor Nederland gunstig voorstel door een Russisch veto zal worden getroffen.

Minister Luns deelt mede, dat Ambassadeur Van Roijen naar de Indonesische
Ambassadeur Zain, die ziek is, is geweest. Deze zeide, dat de Indonesische Minister Subandrio
zelf de onderhandelingen met Nederland zou voeren. Spreker acht het beter, dat hijzelf dit niet
doet, maar Dr. Van Roijen; deze heeft dit bereids aan de derde, Bunker, gezegd.

Minister Visser wil niet aan de Raad onthouden, dat de Chefs der Staven zich op
grond van hun inlichtingen niet gerust voelen en daarom adviseren op korte termijn tot een
regeling op het politieke vlak te komen. Een gelukkige situatie is, dat Nederland militair de zaak
nu goed in handen heeft. De vraag is of zich nog eens een zo gunstige mogelijkheid voordoet om
zich tot de Veiligheidsraad te wenden. Minister Luns is het wat het advies van militaire zijde
betreft ermede eens, dat men politiek moet trachten tot een regeling te komen. De Amerikaanse
Ambassadeur Jones is nooit zo positief geweest als nu over de kans voor hervatting van de
besprekingen in New-York. Als Nederland zich tot de Veiligheidsraad wendt, vindt geen
hervatting van dit gesprek plaats. Staatssecretaris Bot acht het mogelijk, dat de gelegenheid om een
beroep op de Veiligheidsraad te doen beter is als Indonesië een grotere aanval op Nieuw-Guinea
zou doen. Minister Toxopeus is het er in het algemeen mee eens, dat een beroep op de
Veiligheidsraad niets te betekenen heeft, nadat deze bij de agressie tegen Portugees-Goa niets
heeft gedaan. Na een Russische veto kan men wel de procedure 'uniting for peace' in de
Algemene Vergadering van de VN voeren, maar spreker denkt, dat deze lang zal duren. Hij
meent, dat een beroep op de Veiligheidsraad zou kunnen worden gedaan als Indonesië bijv. een
Nederlands schip in de grond boorde.
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Minister Marijnen herinnert eraan, dat in de Raad gevraagd is hoe precies de
procedure in de Veiligheidsraad is.

Minister Visser heeft vernomen, dat de Amerikaanse vliegtuigen, die niet voor het
overbrengen der parachutisten zijn gebruikt, door Amerikaanse technici in orde worden gemaakt.
Minister Luns merkt op, dat dit op de televisie te zien is geweest; de Amerikaanse Ambassadeur
Rice heeft zich hierover telegrafisch tot zijn Regering gewend.

Staatssecretaris Bot deelt vervolgens het een en ander mede over gesprekken die
hij heeft gehad toen hij in Amerika was. Hij heeft o.a. Harriman, McGhee, Cleveland, Tyler en
Amory gesproken. Daarbij heeft hij als eerste punt gesteld, dat Indonesië niet naar de
overeenkomsten van de Ronde-Tafelconferentie van 1949 verwijst, maar naar de
onafhankelijkheidsverklaring van 1945. Dit zou kunnen betekenen, dat Indonesië na overdracht
van Nieuw-Guinea zich niets meer van garanties voor de Papoea's aantrekt met het argument, dat
dit interne aangelegenheden zijn, omdat het de souvereiniteit óók over Nederlands-Nieuw-
Guinea zou bezitten. Een tweede punt betrof de Nederlandse ambtenaren op Nieuw-Guinea.
Van Amerikaanse zijde vroeg men of deze voorlopig daar zouden blijven. Spreker heeft
geantwoord, dat hij dit ten aanzien van het merendeel betwijfelde, maar dat van groot belang is,
dat er dan politie van de VN is, ook om geen Kongo-situatie te laten ontstaan.

De Minister-President komt vervolgens op het contact met de Kamer. Hij heeft een
brief van de Kamerleden De Kadt en Wierda ontvangen, waarin deze o.a. vragen of wat de
Regering nu in haar verklaring heeft gezegd niet hetzelfde is als wat in de motie-De Kadt werd
gevraagd. Spreker heeft voorts zojuist een brief van de Kamervoorzitter Kortenhorst ontvangen,
waarin hij meedeelt, dat Mr. Burger erop heeft aangedrongen, dat de Regering een verklaring in
het openbaar aflegt over haar standpunt ten aanzien van het plan-Bunker. Spreker meent, dat dit
eerst in de Vaste Commissie moet komen.

Minister Luns merkt op, dat de Regering opzettelijk geen verklaring hierover heeft
gegeven om Indonesië niet hiermede een voorwendsel te geven. Men moet vermijden, dat de
Regering in dit stadium iets in het openbaar moet verklaren. De Minister-President veronderstelt,
dat de meerderheid van de Kamer dit zal begrijpen. Minister Klompé stelt de vraag of de groep
hoofdredacteuren niet weer vertrouwelijk kan worden ingelicht. Minister Luns zou dit dan na de
vergadering van de Vaste Commissie willen zien.

2. Samenstelling delegatie naar VN
Minister Luns verzoekt hem iemand uit christelijk-historische of antirevolutionaire kringen te
noemen als lid van de Nederlandse delegatie naar de Algemene Vergadering van de VN.


